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تحلیل اکران های این روزهای سینمای ایران در گفت وگو با علی اکبر ثقفی

فیلم  ساز باید یک گام جلوتر از مخاطب باشد

در یک سال گذشته تحلیل های بسیاری درباره چرایی 
صدرنشینی کمدی ها در گیشه ارائه شده است. به زعم 
برخی از کارشناســان روند تولیــد و اکران کمدی ها به 
قدری است که مجالی برای دیده شدن دیگر گونه های 
ســینمایی باقی نمی ماند. از ســوی دیگر اقبال مردم 
به کمدی ها بسیاری از ســینماگران را مجاب کرده که 
بیش از پیش به تولید این دســت فکر کنند و سهمی از 
گیشه پررونق آن داشته باشــند. هرچند در این میان 
برخی از فیلم سازان همچنان ترجیح می دهند به ورطه 
ساخت کمدی ها نیفتند. علی اکبر ثقفی از تهیه کنندگان 
با سابقه سینمای ایران معتقد است بدون  اینکه در پی 
حذف کمدی ها باشــیم، باید فکــری به حال مضمون 
ارائه شــده در این گونه آثار بود؛ فیلم هایی که در عین 

مفرح بودن حرفی برای گفتن داشته باشند.

برای توسعه صنعت تلاش کنیم

 این روزها وقتی بحث اکران آثار سینمایی به میان می آید و از جریان   .
غالب فیلم های کمدی صحبت می شــود، از این جهت مقایسه ای بین 
ادوار مختلف ســینمای ایــران صورت می گیرد. اینکه بــه فراخور زمان 
گونه های مختلف سینمایی پذیرای مخاطب بیشتری در سالن های سینما 

بودند. تحلیل شما از اکران های این روزهای سینمای ایران چیست؟
به زعم من ابتدا باید به واژه ســینما دقت کنیم. سینما حرفه راحتی 
نیست. کشف نیروهای انسانی هنرمند یکی از وظایف اصلی سینماست. 
بخش دیگرش پرورش اســتعداد اســت که به نظــرم از اولی به مراتب 
مهم  تر اســت. طبیعی اســت که بعد از انقلاب یکی از اهداف سینمای 
ایران شکوفایی استعدادها بود. اما در این مسیر برای برخی از مدیران ما 
به غلط این تعبیر اتفاق افتاد که هدایت فیلم ساز به این معنی است که 
او هم از زاویه نگاه یک مدیر به سینما نگاه کند. وقتی ممیزی و سانسور 
بیش از پیش پررنگ می شود، ابتذال وارد می شود و استعدادها ناخودآگاه 
خودشان را سانسور می کنند. بعد از انقلاب فیلم های بسیاری از نام های 
معتبر ســینمای ایران دیدیم. فیلم ســازانی که هر کدام بر اساس نگاه و 
ســلیقه مختص خود در این مســیر حرکت کردند. وقتی بنیاد سینمایی 
فارابی تأســیس شــد، چتر حمایت از فیلم سازان هم گســترده تر شد و 
از فیلم نامه هایی که در راســتای چشــم انداز آنها بود و فیلم سازانی که 
اســتعداد داشتند، حمایت می شد. به نظرم بذری که در سینمای بعد از 
انقلاب کاشــته شده، ثمر خوبی داشــت. البته این نکته را هم فراموش 
نکنیم که فیلم ســازی نســبت به حال حاضر بســیار ارزان بود. وقتی از 
شرایط فیلم سازی ۴۲ سال پیش صحبت می کنیم، برای فیلم سازان امروز 
یک رؤیا است! این روزها فارغ التحصیلان بسیاری از رشته های سینمایی 
آماده حضور در بازار کار هستند. اگر خروجی دانشکده ها و آموزشگاه ها 
دو  هزار نفر در ســال باشد، سینما صد  نفر از آنها را هم نمی تواند جذب 

کند.
ســینما هنر- صنعت گران قیمتی اســت. بخــش خصوصی در این 
شرایط اقتصادی توان چندانی ندارد. به این مورد اعمال نظر و سانسور 
را هــم اضافه کنید. مدتی اســت فیلمی از فیلم ســازان با ســابقه و 
خوش نام ســینمای ایران نمی بینیم. بسیاری از  کسانی که استعدادی 
داشــتند یا کار نمی کنند یا ترجیح می دهند خانه نشین شوند. در همین 
جشــنواره پیش رو بسیاری غایب هستند. پس شکل سینمایی که امروز 
می بینیم با گذشــته قابل قیاس نیست. وقتی از غلبه اکران فیلم کمدی 
صحبــت می کنیم به این معنی نیســت کــه نباید این گونه ســینمایی 
حمایت شــود. من مخالف فیلم کمدی نیســتم، مخالف فیلم هجو و 
ســخیف هســتم. به زعم من فیلم کمدی هم بایــد محتوایی آموزنده 
داشته باشــد. برخی از فیلم ها دور از شأن مخاطبان و خانواده هاست. 

به چه قیمتی باید فیلم در گیشه فروش داشته باشد؟
 تعبیری که از این قیاس حاصل می شود این است که سینمای ایران به   .

لحاظ تولید و محتوا سیر نزولی را طی می کند.
مدت هاســت کــه فیلم ســازی حرکت کــردن در یکــی از این ســه 
بخش اســت. ســاخت فیلم های پروپاگاندا یعنی فیلم هایی که دولت 
سرمایه گذاری می کند و ســازمان ها حمایت می کنند، ساخت فیلم های 
کمدی که ساخت اکثر آنها به خواست سینمادارها است و برای صندلی 
ســینما فیلم می سازند و فیلم های اجتماعی اندکی که اغلب در بخش 
خصوصی تولید می شود. قطعا مخالف ساخت فیلم کمدی نیستم. اصلا 
در بهترین حالت ۵۰ درصد ســینمای ما به فیلم های کمدی اختصاص 

داده شود. ولی به چه قیمت؟ واقعا بعد از اینکه مخاطب سالن سینما 
را ترک می کند، آموزه ای دارد؟ استاندارد بودن فیلم به ساختار آن نیست، 
فیلم به لحاظ محتوا هم باید ســاختار مناسبی داشته باشد. باز می توان 
مقایسه ای بین شرایط حال حاضر و دهه ۶۰ سینمای ایران داشت. در آن 
سال ها دفترچه هایی وجود داشت که سیاست های سینمای ایران در آن 
مشخص بود. تنوع گونه های ســینمایی رعایت می شد و توجیهی برای 
ســاخت فیلم های گران قیمت وجود داشــت. الان فیلم هایی داریم که 
۳۰ میلیارد هزینه ساختش شده است و فقط ۴۰۰ میلیون تومان در گیشه 
فروش داشته. بخش خصوصی توان حضور در چنین شرایطی را ندارد.

 البته فکر می کنم با شــرایط اقتصادی که در ســینما تجربه می کنیم،   .
بازگشت سرمایه اولویت بسیاری از صاحبان آثار است.

قطعــا دغدغه اصلــی تهیه کننده ای که فیلم در اکران ســینما دارد 
بازگشــت سرمایه اش اســت. سیاســت هایی که در هر دولت در بخش 
فرهنــگ و هنر تغییر می کند از جمله مواردی اســت که نیاز به بازنگری 
دارد. عدم ثبات تصمیم ها یا تغییر مدیریت ها یکی از مواردی اســت که 
ســینما را دچار فراز و فرود می کند. تصور کنید شــورای پروانه ساخت و 
نمایش هر چهار ســال یک  بار تغییر می کند و هر بار آدم های با بینش و 
نگرش های متفاوت با سیاست گذاری های مختلف درباره آثار سینمایی 
تصمیم می گیرند. در سال ۱۴۰۲ ســهم چشمگیر فروش سینمای ایران 
بر عهده فیلم های کمدی اســت. اکران فیلم هــای کمدی اتفاق غالب 
ســینمای ایران است و نمایش سایر گونه ها درصد بسیار محدودی را به 
خــود اختصاص می دهد. در این میان ســهم اکران فیلم های اجتماعی 

بسیار محدود است و در صورت اکران فروش آن چنانی ندارند.
به زعم من سیاست های اکران می تواند به شکلی تعریف شود که با 
داشتن هفت سرگروه، پنج سرگروه سهم فیلم های پرفروش و فیلم های 
دولتی باشد و باقی به فیلم های دیگر اختصاص پیدا کند. اگر حوزه هنری 
فیلمی می سازد، خودش سالن های متعددی دارد که توان نمایش آنها 
را در ســالن هایش دارد. اگر فیلمی از فارابی راهی به اکران باز نمی کند، 
می تواند آن را به تلویزیون بفروشد. فیلمی داشتیم که ۲۰ میلیارد تومان 
صرف ساختش شــده و بدون اینکه اکران شود از تلویزیون پخش شده 
اســت. طبیعی است که در این میان کســی ضرر نمی کند؛ چرا که فیلم 
برای دولت است و تهیه کننده فقط مسئولیت اجرائی در آن داشته ولی 
وقتی پای بخش خصوصی به میان می آید، همه چیز کمی فرق می کند. 
فیلمی که با وام و چیزهایی از این دســت ساخته می شود، اگر در گیشه 

فروش نداشته باشد، شرایط بدی پیدا می کند.
 هزینه های بســیاری صرف دستمزد بازیگران می شود که کل فروش 
فیلم در گیشه هزینه دســتمزد یکی از بازیگرانش هم نمی شود! در این 
شرایط بســیاری از فیلم سازان شهیر و درجه یک ســینمای ایران بی کار 
هســتند و خانه نشین شــده اند. در این شــرایط برخی از تهیه کنندگان و 
کارگردانان تن به ساخت فیلم های کمدی نمی دهند و بی کاری را انتخاب 
می کنند. در  نهایت چیزی که این روزها می بینم نشان می دهد که سینما 
فقط به خواست ســینماداران پیش می رود. آمار پروانه ساخت در سال 
گذشته نشان می دهد از ۱۷۵ فیلم نامه، ۹۵ فیلم نامه کمدی بوده است.

سال گذشته فارابی برای ســاخت ۱۰ فیلم بالای ۳۵۰ میلیارد تومان 
هزینه کرد. عمدتا فیلم های سفارشــی هســتند که برخی از آنها اکران 

شدند و تعدادی هم در صف اکران هستند.
در ایــن میان فیلم های کمدی پرفروش ســینمای ما تماما محصول 

بخــش خصوصی هســتند. ســینماداران هــم قطعا از فــروش چنین 
فیلم هایی راضی هستند.

زمانی بود که ســینماها هرکدام تعریفی برای خودشان داشتند، مثل 
اینکه ســینما فرهنگ فیلم های فرهنگی و هنری و جشــنواره ای اکران 
می کرد. الان فرقی نمی کند چه فیلمی در این سینما اکران شود و عمدتا 

فیلم های هنری قابلیت اکران پیدا نمی کنند.
در دهه های ۶۰ و ۷۰ روش جالبی برای دسته  بندی فیلم ها در اکران 
وجود داشــت؛ فیلم های «ج»، «ب ستاره دار»، «ب» و« الف». فیلم های 
«الف» از حمایت بیشتری در اکران برخوردار بودند و سالن های بیشتری 
به آنهــا تعلق می گرفت و فیلم های «ج» اکران محدود داشــتند. تمام 
فیلم هایی که این روزها اکران می شود به نظرم در دسته بندی فیلم های 
«ج» جای می گیرند و برخلاف گذشــته از این فیلم ها حمایت بیشــتری 
می شود. این روزها فیلم هایی در اکران می بینیم که کپی از فیلم های قبل 
از انقلاب اســت. نکته دیگر در بحث اکران های ســینمایی این است که 
قبل از همه گیری کرونا سینماگران اجازه نداشتند این قدر راحت آثارشان 
را در شبکه های ماهواره ای تبلیغ کنند. هفته ای ۱۰ هزار دلار هزینه پخش 
این تبلیغات از شــبکه های ماهواره ای است. طبیعی است که فیلم باید 
در گیشه فروش داشه باشد که هزینه تبلیغات تأمین شود. فیلمی که به 
لحاظ مالی در گیشــه ضعیف است، نمی تواند هزینه چنین تبلیغاتی را 
بدهد. در این گردش مالی فیلم های هنری و اجتماعی که شرایط مناسبی 
در اکران ندارد، از دایره تبلیغات وســیع عقــب می مانند. علاوه بر اینکه 
سالن های خوبی در اختیار فیلم های جدی تر قرار نمی گیرد. معتقدم نگاه 
مسئولان ما به تمامی فیلم ها باید برابر باشد. رفتار عادلانه با سینماگران 
درســت ترین اتفاقی اســت که این روزها به آن نیــاز داریم. فیلم کمدی 
اســتاندارد را قبول دارم و باید ســاخته شــود ولی گونه های دیگر نباید 
قربانی این شکل فیلم سازی شوند. سینمای اجتماعی، خانوادگی، کودک، 
دفاع مقدس و... نیاز ســینمای ایران است. فیلم ساز باید یک گام جلوتر 
از مخاطب باشــد، نباید به فرهنگ و هنر لطمه بزند. کمتر مســئولی را 
دیدم که بگوید اشتباه کرده است و عمدتا مدیران قبلی را مرتکب اشتباه 
می داند. متأســفانه حافظه تاریخی ما ضعیف اســت، رونق سینماهای 

دهه ۷۰ را فراموش نکنیم.
 پیش بینی شما نسبت به اکران های سال آینده سینمای چیست؟  .

آینده سینما از منظر عده ای از پیش کسوتان مأیوس کننده و رو به افول 
اســت. طبیعی است که در هر دوره مســئولان تغییر می کنند و عده ای 
دیگر جای آنها را می گیرند. ای کاش کارگروهی کاربلد و باتجربه از اهالی 
سینما تشــکیل می شــد تا از تجربه صاحب نظران در حوزه اختصاصی 
خودشــان مثل کارگردانان، تهیه کنندگان، بازیگران، منتقدان و... استفاده 
می کرد. هر ماه جلســه ای به این منظور برگزار می شد و نقطه نظر آنها از 

طریق وزارت ارشاد به اهل هنر ارائه و آسیب شناسی می شد.
فکر می کنم بیش از هر چیز نیاز اســت تا مدیران فرهنگی ما تغییری 
نسبت به نگاهشــان به گونه های مختلف فیلم سازی در سینمای ایران 
ایجاد کنند. قطعا مدیریت ســینما نیاز به یک شــناخت فرهنگی عمیق 
دارد. معتقدم مسئولان سینما وظیفه ای مثل اصلاعات شناسایی جنگ 
را بر عهده دارند. باید پیش بینی ای درباره ۲۰ ســال آینده سینمای ایران 
داشــته باشند. الان در وضعیتی هستیم که فیلم های اجتماعی و هنری 
چندان جدی گرفته نمی شــوند و چه بســا اکران مناسبی هم ندارند. به 

اعتقاد من تربیت فیلم ساز اندیشمند اتفاق مهم تری است.

آمار فروش ســینمای ایران نشان می دهد نبض گیشــه در دست کمدی ها 
است. طبعا آمار و ارقامی که از این فیلم ها رسانه ای می شود، اقبال مخاطب را 

به این گونه خاص نشان می دهد.
 این در حالی اســت که بسیاری از کارشناسان ســینما از نبود تنوع در اکران 
گله مندند. بی شک سینما با تنوع در آثار به حیاتش ادامه می دهد و تک صدایی 
برای مخاطب کنجکاو و علاقه مند چندان جذاب نیســت. در شــرایط بحرانی 
ســینمای ایران به ویژه در چند ســال گذشــته و بعد از همه گیری کرونا و رکود 
گیشه ســینماها، اقبال یک سال اخیر علاقه مندان ســینما به فیلم  های کمدی 
قــوت قلب اســت؛ اما نکته ای که در ایــن  میان تا حدود زیــادی نادیده گرفته 
می شــود، مخاطبانی اســت که چندان رغبتی به دیدن آثار کمدی و سرگرمی 
ندارنــد یا در کنــار این ژانر، مشــتاق پیگیری فیلم هایی از جنــس اجتماعی و 

جدی تر سینما هستند. 
فیلم هایــی کــه گهــگاه در ســال  های اخیــر در میان فــروش کمدی  های 

روی پــرده، در فهرســت پرفروش  های ســینما جای گرفته اند و راه شــان را به 
ســمت فســتیوال  های معتبر جهانی باز کرده انــد و اعتبار و آبروی ســینمای 
ایــران شــده اند. هرچنــد تعــداد فیلم  هــای پرفــروش اجتماعی ســینمای 
ایران انگشت شــمار اســت، ولی نمی تــوان مخاطــب بالقوه ایــن فیلم ها را 

نادیده گرفت.
رونق چند ماهه اخیر ســینما جای خوشــحالی دارد؛ اما نکتــه ای که نباید 
مغفول بماند، میزان مخاطب اســت؛ یعنی در کنار میزان فروش ما باید تعداد 
مخاطب را با گذشته و ایامی که سینما حال بهتری داشته، مقایسه کنیم. قطعا 
بــه لحاظ مخاطب ما با آن روزها هنوز فاصله داریم. هرچند ایدئال این اســت 
که ما ســال به ســال باید رونق بهتر و بیشتری را شاهد باشــیم؛ اما نه تنها این 
رونق اتفاق نیفتاده، بلکه متأســفانه دچار کاهش مخاطب هستیم. خوشحالی 
از فروش بالای سینما درحال حاضر آن هم با تعداد محدودی از فیلم ها در گونه 
خــاص و با در نظر گرفتن افزایش قیمت بلیت نباید ما را دچار ذوق زدگی کرده 

و اوضاع نابسامان این صنعت دوست داشتنی را فراموش کنیم؛ صنعتی که بقا 
و حیاتش به لطف حضور مخاطب است.

به نظر می رســد با ادامه این روند ممکن اســت در آینــده ای نه چندان دور 
با تغییر ذائقه ســینمایی مخاطب روبه رو شــویم؛ وضعیتــی که مردم فقط به 
فیلم طنز رغبت نشــان دهند. این روند هرچند اســباب رونق اقتصاد سینما را 
فراهم خواهد آورد؛ درعین حال ما را با خطر جدی افول گونه  های دیگر روبه رو 

خواهد کرد.
این وضعیت حتی برای سینمای طنز هم نگران کننده است و بیم آن می رود 
کــه به مرور به اشــباع و تکرار در این گونه برســیم و مردم از این ســینما هم 

زده شوند.
وقتی به جدول فروش فیلم ها نگاهی می اندازیم، متأســفانه شاهد هستیم 
کــه ۹۰ درصد فیلم ها فروش بســیار کمی داشــته اند و آن رونقی که از آن یاد 
می کنیم، محدود می شود به چند فیلم طنز و چند فیلم اجتماعی که با فاصله 

بسیار از فیلم  های طنز در جدول فروش جا گرفته اند. ۹۰ درصد فیلم  های تولید 
سینمای ایران فروش نداشته اند؛ یعنی حتی هزینه ای که یک فیلم صرف تولید 
کرده، برنگشــته است. کدام سرمایه گذاری و با کدام امیدی باید وارد این عرصه 
شــود؟ اگر در بخش فیلم  های کم فروش برخی از فیلم ها را که سرمایه دولتی 
دارند، کنار بگذاریم، فیلم هایی را داریم که در بخش خصوصی تولید می شوند 

و نتوانسته اند هزینه  های خود را تأمین کنند.
ما برای توســعه صنعت سینما باید تلاش کنیم و این تلاش بدیهی است که 
بایــد چندوجهی بوده و در حوزه  های مختلف اتفــاق بیفتد. به نظرم امروز به 
یک حرکت جهادی برای توسعه صنعت ســینما نیاز داریم که همکاری همه 
نهادهای تصمیم گیر و سیاســت گذار را می طلبد. در کنار توســعه زیرساخت ها 
و افزایــش ســالن ها، برنامــه ای دقیق و کارشناســی بــرای افزایــش میزان 
محبوبیــت پرده نقره ای باید تدوین و اجرائی شــود و برای این کار همین امروز 

هم دیر است.

گزارش

مراسم قرعه کشی سانس های نمایش فیلم ها در جشنواره فجر 
برگزار شد

صبح روز گذشته ششم بهمن ماه با حضور جمعی از صاحبان فیلم های حاضر در جشنواره فیلم فجر مراسم قرعه کشی 
ســانس های نمایش فیلم ها در جشــنواره فیلم فجر و رونمایی از پوستر برگزار شد. در ابتدای این مراسم مجتبی امینی، دبیر 
جشنواره فیلم فجر، گفت: «امسال شرایط انتخاب آثار مقداری سخت بود و از ۱۰۶ اثری که به دبیرخانه جشنواره رسید، ۳۳ اثر 
برای بخش سودای سیمرغ انتخاب شدند. برخی دوستان شاید آثارشان از جشنواره جا مانده باشد، با توجه به اینکه جشنواره 
اســتانداردهای خاص خودش را دارد، باید صبور باشیم و حق بدهیم که شاید قسمت برخی از همکاران ما بوده که آثارشان 
در این جشنواره نمایش داده شود». او ادامه داد: «امسال جشنواره پرشور و پررونقی را خواهیم داشت و شاهد آثار ویژه ای با 
مضمونی  جذاب و دیدنی در حوزه های مختلف خواهیم بود. این آثار مدیون زحمات دســت اندرکاران خانواده سینمای ایران 

است». سپس از پوستر چهل و دومین جشنواره بین المللی فجر که به دست حمیدرضا بیدقی طراحی شده، رونمایی شد.
علی مزینانی، پیش کســوت سینما، روی صحنه آمد و فیلم «شــور عاشقی» به کارگردانی و تهیه کنندگی داریوش یاری را 
در قرعه کشــی بیرون کشید که روز جمعه ۲۰ بهمن در سانس ســوم نمایش داده می شود. مزینانی بیان کرد: ۱۶ سال است 
که وارد ســینما شده ام و ۶۲ سال از عمر سینمایی من می گذرد و ۷۶ سال دارم. ان شاءاالله همه دست اندرکاران وقتی به سن 
ما می رســند، قدر همدیگر را بدانند. در ادامه بهرام عظیمی پیش کســوت حوزه انیمیشن، روی سن آمد و فیلم «بی بدن» به 
کارگردانی مرتضی حسینعلی زاده و تهیه کنندگی مهدی جعفری را بیرون کشید که سانس سوم جمعه ۱۳ بهمن ماه نمایش 
داده می شود. بهرام عظیمی گفت: ریش من سفید است، اما پیش کسوت نیستم. پیش کسوتان دیگری در حوزه انیمیشن داریم. 
امیدوارم جشنواره امسال هم مثل دوره های گدشته که هشت فیلم شاهکار داشته است، ۱۲ فیلم شاهکار داشته باشد. گیسو 
احمدی، مجری شبکه آی فیلم، به عنوان نفر بعدی در قرعه کشی شرکت کرد و فیلم «رؤیاشهر» به کارگردانی محسن عنایتی و 
تهیه کنندگی مصطفی حسن آبادی را به قید قرعه انتخاب کرد که دوشنبه ۱۶ بهمن در سانس چهارم به نمایش درمی آید. در 
ادامه جمشید مجدوفایی به عنوان پیش کسوت حوزه سینما روی صحنه رفت و به قید قرعه فیلم «قلب رقه» به کارگردانی 

خیراالله تقیانی پور و تهیه کنندگی سعید پروینی را انتخاب کرد که شنبه ۱۴ بهمن ماه در سانس سوم نمایش داده می شود.
ســپس علی علائی به عنوان پیش کســوت در حوزه نقد ســینما روی صحنه آمد و فیلم «آبی روشن» به کارگردانی بابک 
خواجه پاشــا و تهیه کنندگی محمدحسین میری و ســازمان اوج را به قید قرعه انتخاب کرد که پنجشنبه ۱۹ بهمن در سانس 
دوم نمایش داده می شــود. در ادامه مراسم، اصغر شاهوردی پیش کسوت حوزه صدا فیلم «آغوش باز» به کارگردانی بهروز 
شــعیبی و تهیه کنندگی علی سرتیپی را به قید قرعه انتخاب کرد که یکشنبه ۱۵ بهمن در سانس سوم نمایش داده می شود. 
یونس صباحی به عنوان پیش کسوت در حوزه تولید سینما، انیمیشن «شمشیر و اندوه» به کارگردانی عماد رحمانی و مهرداد 
محرابی و تهیه کنندگی مهدی جعفری را به قید قرعه انتخاب کرد که سه شنبه ۱۷ بهمن در سانس سوم نمایش داده می شود. 
مهین نویدی پیش کسوت حوزه گریم در سینما روی صحنه آمد و فیلم «ملکه آلیشون» به کارگردانی و تهیه کنندگی ابراهیم 
نوآورمحمد را به قید قرعه انتخاب کرد که چهارشــنبه ۱۸ بهمن در ســانس دوم نمایش داده می شــود. اســحاق خانزادی 
پیش کســوت صدا در ســینمای ایران فیلم «مجنون» به کارگردانی مهدی شامحمدی و تهیه کنندگی عباس نادران را به قید 

قرعه انتخاب کرد که شنبه ۱۴ بهمن در سانس اول نمایش داده می شود.
ســعید خانی، فعال در حوزه پخش ســینما، به روی صحنه رفت و فیلم «شــکار حلزون» به کارگردانی محسن جسور و 
تهیه کنندگی مصطفی سلطانی را به قید قرعه انتخاب کرد که جمعه ۲۰ بهمن در سانس اول نمایش داده می شود. در ادامه، 
نصرت کریمی پیش کســوت حوزه ســینما روی صحنه رفت و فیلم «میرو» به کارگردانی حسین ریگی و تهیه کنندگی سعید 
الهی را به قید قرعه انتخاب کرد که یکشــنبه ۱۵ بهمن در سانس دوم نمایش داده می شود. فریده ذاکری به عنوان نویسنده 
پیش کســوت در حوزه سینما روی صحنه آمد و فیلم «ساعت جادویی» به کارگردانی محمدعلی بصیری نیک و تهیه کنندگی 

محمدمهدی نخعی زاده را به قید قرعه انتخاب کرد که یکشنبه ۱۵ بهمن در سانس چهارم نمایش داده می شود.
محســن روزبهانی به عنوان پیش کســوت حوزه جلوه های ویژه روی صحنه رفت و فیلــم «دروغ های زیبا» به کارگردانی 

و تهیه کنندگی مرتضی آتش زمزم را به قید قرعه انتخاب کرد که پنجشنبه ۱۲ بهمن در سانس اول نمایش داده می شود.
عزت االله علیزاده به عنوان پیش کسوت جشنواره های فیلم فجر روی صحنه رفت و فیلم «احمد» به کارگردانی امیرعباس 
ربیعــی و تهیه کنندگی حبیب  االله والی نژاد را به قید قرعه انتخاب کرد که ۱۲ بهمن در ســانس دوم نمایش داده می شــود. 
سپس کاوه ایمانی تدوینگر سینما، روی صحنه آمد و فیلم «دو روز دیرتر» به کارگردانی اصغر نعیمی و تهیه کنندگی محسن 
شیرازی را به قید قرعه انتخاب کرد که پنجشنبه ۱۲ بهمن در سانس سوم نمایش داده می شود. محمد محمدی که در حوزه 
روابط عمومــی فیلم ها فعالیت می کند، نفر بعدی بود که روی صحنه آمد و فیلم «معجزه پروین» به کارگردانی محمدرضا 
ورزی و تهیه کنندگی محمدرضا شــریفی نیا را به قید قرعه انتخاب کرد که سه شنبه ۱۷ بهمن در سانس چهارم نمایش داده 
می شــود. عزت االله رمضانی فر به عنوان بازیگر پیش کســوت ســینمای ایران روی صحنه آمد و گفت: من به اوضاع و احوال 
بازیگران قدیمی اشــراف دارم و درخواســت می کنم تهیه کنندگان و کارگردانان به آنــان کار دهند، آنان صدقه نمی خواهند؛ 

چراکه بازیگران ما با  شرف هستند.
او ســپس فیلم «تمســاح خونی» به کارگردانی جواد عزتی و تهیه کنندگی کامران حجازی را به قید قرعه انتخاب کرد که 
جمعه ۱۳ بهمن در سانس اول نمایش داده می شود. محمدرضا فرجی پیش کسوت سینما به عنوان انتخاب کننده دیگر روی 
صحنه آمد و فیلم «دست ناپیدا» به کارگردانی انسیه شاه حسینی و تهیه کنندگی سیدسعید سیدزاده را به قید قرعه انتخاب 
کرد که یکشنبه ۱۵ بهمن در سانس اول نمایش داده می شود. وحید رونقی، دوبلور شناخته شده، انتخاب کننده بعدی بود که 
فیلم «نپتون» به کارگردانی محمدابراهیم غفاریان و تهیه کنندگی ســیاوش امین پور را به قید قرعه انتخاب کرد که سه شنبه 
۱۷ بهمن در ســانس دوم نمایش داده می شود. علی الهیاری به عنوان فیلم بردار پیش کسوت حوزه سینما روی صحنه رفت 
و با بیان اینکه از ســال ۴۶ تاکنون ۶۰ فیلم را فیلم برداری کرده اســت، برای ســینما ایران آرزوی موفقیت کرد و فیلم «ببعی 
قهرمان» به کارگردانی حسین صفارزادگان و میثم حسینی و تهیه کنندگی محمدمهدی مشکوری را به قید قرعه انتخاب کرد 
که پنجشــنبه ۱۹ بهمن ســانس چهارم نمایش داده می شــود. مهتا ملک زاده از مدیران حوزه سینما نفر بعدی بود که روی 
صحنه رفت و با بیان جملاتی گفت: معمولا عواملی که پشت دوربین در سینما کار می کنند، کمتر دیده شدند و از همین جا از 
همه آنان قدردانی می کنم. امیدوارم جشنواره خوبی در پیش داشته باشیم و کمک کنیم بهار بهتری در سینما داشته باشیم.

او سپس فیلم «صبح اعدام» به کارگردانی بهروز افخمی و تهیه کنندگی علی شیرمحمدی را به قید قرعه انتخاب کرد که 
دوشنبه ۱۶ بهمن در سانس دوم نمایش داده می شود.

ســپس سیمون سیمونیان پیش کسوت حوزه ســینما روی صحنه رفت و با بیان اینکه امیدوارم جشنواره پرشوری داشته 
باشــیم، فیلم «شه سوار» به کارگردانی و تهیه  کنندگی حسین نمازی را به قید قرعه انتخاب کرد که شنبه ۱۴ بهمن در سانس 
دوم نمایش داده می شــود. علیرضا احمدی کیا پیش کســوت ســینما نفر بعدی بود که روی صحنه رفت و فیلم «نبودنت» 
به کارگردانی و تهیه کنندگی کاوه سجادی حســینی را به قید قرعه انتخاب کرد که چهارشنبه ۱۸ بهمن سانس سوم نمایش 
داده می شــود. بهروز صادقی به عنوان عکاس پیش کسوت در حوزه سینما روی صحنه آمد و فیلم «صبحانه با زرافه ها» به 
کار گردانی ســروش صحت و تهیه کنندگی ســیدمصطفی احمدی را به قید قرعه انتخاب کرد که شــنبه ۱۴ بهمن در سانس 
چهارم نمایش داده می شود. سپس سجاد رضایی خبرنگار حوزه سینما، روی صحنه رفت و فیلم «پرواز ۱۷۵» به کارگردانی 
محمدحسین حقیقت و تهیه کنندگی سعید شرفی کیا را به قید قرعه انتخاب کرد که جمعه ۱۳ بهمن سانس چهارم نمایش 
داده می شــود. روح انگیز شمس از منشیان صحنه پیش کســوت نفر بعدی بود که روی صحنه رفت و فیلم «پرویزخان» به 
کارگردانی علی ثقفی و تهیه کنندگی عطا پناهی را به قید قرعه انتخاب کرد که جمعه ۲۰ بهمن در سانس دوم نمایش داده 
می شــود. مرتضی یراق بافان از قاریان مطرح قرآن، نفر بعدی بود که روی صحنه رفت و فیلم «ظاهر» به کارگردانی حســین 
عامری و تهیه کنندگی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان را به قید قرعه انتخاب کرد که پنجشــنبه ۱۲ بهمن ســانس 

چهارم نمایش داده می شود.
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